



**ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ**  
ວັນອາທິດ ທີ 8 ທັນວາ 2024 (12-8-2024)

**ເບິ່ງໄປທາງໜ້າສູ່ສັນຕິສຸກ**

**ຈຸດສໍາຄັນໃນບົດຮຽນ:** ພວກເຮົາມີສັນຕິສຸກເມື່ອພວກເຮົາມີພຣະຄຣິດ.

**ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:**

ຮູບເງົາຊ່ວງຄຣິສຕະສາດທີ່ມີທຳປະທັບວ່າມີມາຕຖານສູງເບິ່ງຄືວ່າຈະອອກມາໄວຂຶ້ນທຸກໆປີ. ບາງຄົນກໍຮັກພວກມັນ. ຄົນອື່ນ, ກໍບໍ່ປານໃດ. ສິ່ງນຶ່ງທີ່ດີກ່ຽວກັບຮູບເງົາຄຣິສຕະສາດເຫຼົ່ານີ້ແມ່ນວ່າພວກເຂົາຄາດເດົາໄດ້. ຄວາມອົບອຸ່ນໃຈຢ່າງຫຼີກລ້ຽງບໍ່ໄດ້. ຮູບເງົາທັມມະດາເຮືອງນຶ່ງເກີດຂຶ້ນໃນເມືອງນ້ອຍໆທີ່ງົດງາມບ່ອນທີ່ຊາຍໂສດຮູບຫຼໍ່ທີ່ມັງໝັ້ນ-ຕໍ່ອາຊີບຄົນນຶ່ງ, ຈາກເມືອງໃຫຍ່ໄດ້ຕິດຕໍ່ກັບໝູ່ໃນໂຮງຮຽນມັດທະຍົມປາຍຂອງລາວຄົນໃໝ່. ບໍ່ດົນມານີ້, ນາງໄດ້ເປັນແມ່ໝ້າຍ. ຂໍ້ຂັດແຍ້ງເກີດຂຶ້ນກ່ຽວເນື່ອງຮ້ານຄຸກກີ້ຂອງນາງທີ່ກຳລັງຈະຖືກປິດລົງເນື່ອງຈາກມີກົດລະບຽບໃໝ່ຢ່າງຢ່າງທີ່ເຈົ້າຄອງນະຄອນຝ່າຍປໍລະປັກໄດ້ອອກຜ່ານ. ແຕ່ຄວາມຮັກລະຫວ່າງຊາຍໃນເມືອງກັບເພື່ອນເກົ່າຂອງລາວກໍເກີດຂຶ້ນ, ແລະວິນຍານແຫ່ງວັນຄຣິສຕະສາດໄດ້ເຮັດໃຫ້ຫົວໃຈຂອງຜູ້ປໍລະປັກຖືກຈູດຄືນອີກ, ເຊິ່ງຈົບລົງດ້ວຍການສເລີມສລອງເຖິງຈຸດສູງສຸດແລະການຈູບມີໂຊໂທ (mistletoe) ຕລົກຂົບຂັນ, ສຸກສັນເພີດເພີນກັບຫົມມະ. ຈອກຊ້ອກໂກແລ້ດຮ້ອນ, ເຂົ້າໜົມຄຸກກີ້, ແລະສັນຕິສຸກກໍເກີດຂຶ້ນ. ມັນຍິ່ງໃຫຍ່ສຳລັບການຫຼົບໜີ, ແຕ່ຊີວິດແມ່ນແຕກຕ່າງໜ້ອຍນຶ່ງ. ການຈົບລົງທີ່ສົມບູນແບບແລະສັນຕິສຸກແມ່ນຍາກທີ່ຈະມາເຖິງໂດຍທາງໂລກນີ້, ແຕ່ພວກເຮົາທຸກຄົນຄອງຄອບຫາມັນ, ແລະບາງທີມັນແມ່ນເຫດຜົນທີ່ວ່າຮູບເງົາເຫຼົ່ານີ້, ບໍ່ວ່າຈະສາມາດຄາດເດົາໄດ້, ກໍຍັງສືບຕໍ່ໄດ້ຮັບການສເລີມສລອງ. ສເລີມສລອງການສະເດັດມາແມ່ນເຮືອງທີ່ແຕກຕ່າງໄປອີກ. ມັນໄດ້ເກີດຂຶ້ນຢູ່ໃນໂລກທີ່ແຕກຫັກ, ເຕັມໄປດ້ວຍຄວາມບໍ່ຍຸດຕິທັມຈົນກວ່າພຣະຜູ້ສ້າງແຕ່ພຽງອົງດຽວທີ່ໄດ້ກ້າວອອກຈາກສ່ຽງຮາສີໄປສູ່ໂລກທີ່ຖືກສົງຄາມ-ທຳລາຍເພື່ອໃຫ້ພວກເຮົາມີສັນຕິສຸກຕລອດໄປເປັນນິດ.

**ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າຢ່າງໃດ? (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2, ແລະ 3,)**

**ສຶກສາພຣະຄຳພີ**

**1. ເອຊາຢາ 8:20-22**

20. ພວກທ່ານຈົ່ງຕອບເຂົາວ່າ, “ຈົ່ງຟັງພຣະທັມທີ່ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງປະທານໃຫ້ ຢ່າຟັງຄວາມຜິ ເພາະວ່າສິ່ງທີ່ເຂົາບອກໃຫ້ເຈົ້າທຳນັ້ນມັນບໍ່ດີ.” 21. ປະຊາຊົນຈະຊັດເຊພະເນຈອນໄປທົ່ວທັງປະເທດດ້ວຍຄວາມຫມົດຫວັງ ແລະອິດຢາກ ເມື່ອເຂົາທົບຢາກເຂົ້າ ເຂົາຈະຄຽດແຄ້ນ ແລະປ້ອຍດ່າກະສັດກັບພຣະເຈົ້າຂອງຕົນ ເຂົາອາດຈະເງີຍໜ້າຂຶ້ນຟ້າ. 22. ຫຼືກົມລົງດິນ ແຕ່ຈະບໍ່ທັນເຫັນຫຍັງ ຈະມີແຕ່ຄວາມທຸກໃຈ ແລະຄວາມມືດ ເຂົາຈະຖືກຂັບໄລ່ເຂົ້າໄປໃນຄວາມມືດອັນໜ້າຍ້ານນັ້ນ ຈະໜີໄປໃຫ້ພົ້ນຈາກເວລາຍາກລຳບາກນີ້ບໍ່ໄດ້.

ເອຊາຢາໄດ້ນຳສເນີທາງແຍກສຳລັບຊາວຢູດາ. ພວກເຂົາເຈົ້າຕ້ອງເລືອກເອົາພຣະຄຳຂອງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຫຼືຕຳສະດຸດໃນຄວາມມືດ. ການເລືອກຂອງປະຊາຊົນພາເຂົາເຈົ້າພຽງແຕ່ເຂົ້າໄປໃນຄວາມມືດ, ຄວາມສິ້ນຫວັງ, ແລະຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ. ແທ້ຈິງແລ້ວ, ຄົນບູຮານເຫຼົ່ານີ້ຕົກຢູ່ໃນກັບດັກດຽວກັນກັບຄົນທີ່ຕົກຢູ່ໃນທຸກມື້ນີ້. ເຂົາເຈົ້າອາດຈະຊອກຫາຄົນໃນທິວິ. ພວກເຂົາເຈົ້າອາດຈະຄົ້ນຫາມັກຊຽວຊານທີ່ມີທ່າອ່ຽງໃນສີ່ມວນຊົນສັງຄົມ. ພວກເຂົາອາດຈະເບິ່ງລາຍການທີ່ສນັບສນູນການສົ່ງເສີມວັດທະນະທັມຂອງຄວາມຕາຍທີ່ພວກເຮົາເຫັນໃນປະຈຸບັນນີ້ຫຼາຍເກີນໄປ. ບາງຢ່າງທີ່ບໍ່ເຄີຍປ່ຽນແປງ. ເມື່ອໃດກໍຕາມທີ່ພວກເຮົາເລືອກທີ່ຈະຫຼີກຮັກໂດຍສິ່ງທີ່ຜິດ, ແຕ່ກໍ

ເປັນສຽງທີ່ໜ້າສົນໃຈ, ພວກເຮົາກໍຈົບລົງເໝືອນເປັນຄົນຕາບອດຄືກັບຊາວຢູດາທີ່ເອຊາຢາໄດ້ປະເຊີນກັບສັງຄົມທີ່ແຕກແຍກຂອງລາວ. ຄວາມຈິງທີ່ລາວໄດ້ເວົ້າແມ່ນວ່າຄົນຕາບອດ, ຫູໜວກ, ແລະໝົດຫວັງເມື່ອເຂົາເຈົ້າສແວງຫາຄວາມຈິງນອກຂອບເຂດຂອງພຣະຄຸນພຣະເຈົ້າ. ປະຊາຊົນໄດ້ຕົກເຂົ້າໄປໃນການສແວງຫາສິ່ງທີ່ບໍ່ມີຄວາມໝາຍ. ເຂົາເຈົ້າຄົງລືມຄຳເວົ້າຂອງກະສັດຊາໂລໂມນທີ່ວ່າ: “ແລ້ວຂ້າພະເຈົ້າຫັນມາເບິ່ງບັນດາສິ່ງທີ່ມີຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ທຳ ແລະຄວາມເມື່ອຍທີ່ຂ້າພະເຈົ້າທຸ່ມເທລົງໄປແລະເບິ່ງແມ່, ທຸກສິ່ງກໍອະນິຈັງ ຄືກິນລົມກິນແລ້ງ ແລະບໍ່ມີປໂຍດອັນໃດພາຍໃຕ້ດວງອາທິດ.” (ປັນຍາຈານ 2:11). ເອຊາຢາໄດ້ຕັ້ງເວທີສຳລັບຂ່າວສານຂອງເພິ່ນກ່ຽວກັບພຣະເມຊີອາໂດຍການລະບຸເຖິງຄວາມຂາດສັນຕິສຸກທີ່ແນວຄິດແລະອິດທິພົນທັງໝົດນີ້ໄດ້ແຜ່ຂຍາຍໄປທົ່ວແຜ່ນດິນ. ເມື່ອຈິດວິນຍານບໍ່ມີສັນຕິສຸກ, ຈິດໃຈຈະເຮັດເກືອບທຸກຢ່າງເພື່ອໃຫ້ໄດ້ລົດຊາດຂອງມັນ, ເຖິງແມ່ນວ່າມັນມີລາຄາຕ່ຳແລະສັນຕິສຸກຢ່າງສັ້ນໆ. ມັນເປັນສິ່ງແປກປລາດທີ່ເວລາທີ່ເຮົາຈັດໄວ້ເພື່ອສເລີມສລອງສັນຕິສຸກຢູ່ເທິງໂລກສ່ວນຫຼາຍແລ້ວເປັນເວລາທີ່ເຮົາກັງວົນຫຼາຍທີ່ສຸດໃນປີ, ເຕັມໄປດ້ວຍລາຍການຊື້ເຄື່ອງ, ແຜນການເດີນທາງ, ແລະຄວາມຄາດຫວັງທີ່ສູງ. ບໍ່ວ່າອາລົມແລະຄວາມຜິດຫວັງອັນໃດທີ່ຢຸດນື່ງບໍ່ກ້າວຕໍ່ໄປຕຳມາກາງຄອບຄົວຍາດພິມ້ອງຂອງທ່ານມັກຈະເພີ່ມຂຶ້ນ. ແຕ່ເມື່ອເຮົາຍອມໃຫ້ພຣະເຊື້ອເຂົ້າໄປໃນການສເລີມສລອງແລ້ວສັນຕິສຸກກໍຄອບຄອງ.

ຂໍ້ພຣະຄຳວ່າກັນພັນລະນາເຖິງໂລກຂອງເຮົາໃນທຸກມື້ນີ້ໃນທາງໃດແດ່?

**2. ເອຊາຢາ 9:1-5**

1. ແຜ່ນດິນຂອງຕະກູນເຊບູລູນ ແລະເນັຟທາລີເຄີຍເຊື່ອມເສັ້ນສັກສິມາເທື່ອນຶ່ງແລ້ວ ແຕ່ໃນພາຍຄັ້ງຫນ້າແຜ່ນດິນນີ້ຕັ້ງແຕ່ທະເລເມດີເຕຣາເນເບື້ອງຕາເວັນອອກເຖິງຟາກແມ່ນ້ຳຈໍແດນເບື້ອງນັ້ນ ແລະເຖິງຄາລີເລບອນຊາວຕ່າງປະເທດອາສັຍຢູ່ຈະໄດ້ຮັບຄວາມຈະເຣີນຮຸ່ງເຮືອງ. 2. ປະຊາຊົນຜູ້ດຳເນີນຢູ່ໃນຄວາມມືດກໍໄດ້ຮັບແສງສວ່າງຢ່າງຫລວງຫລາຍ ພວກເຂົາຢູ່ໃນແຜ່ນດິນມືດ ແຕ່ບັດນີ້ແສງສວ່າງໄດ້ສ່ອງເຖິງເຂົາແລ້ວ. 3. ຂ້າແດ່ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ ພຣະອົງຊົງໃຫ້ເຂົາມີຄວາມມ່ວນຊື່ນຫລາຍ ຊົງໃຫ້ເຂົາໄດ້ຮັບຄວາມສຸກ ພວກເຂົາຍິນດີໃນສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງກະທຳເຫມືອນຄົນຍິນດີເມື່ອຍາມເກັບກ່ຽວ ຫລືເຫມືອນຄາວທີ່ພວກເຂົາແບ່ງປັນຂອງທີ່ຍິດມາໄດ້. 4. ເພາະວ່າພຣະອົງຊົງຫັກແອກທີ່ທຳໃຫ້ເຂົາຫນັກຫນ່ວງກັບໄມ້ແສ້ທີ່ພາດບ່າເຂົານັ້ນ ຂ້າແດ່ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ ພຣະອົງຊົງທຳລາຍຊົນຊາດທີ່ກົດຂີ່ຂົ່ມເຫັງໄພ່ພົນຂອງພຣະອົງ ຢ່າງດຽວກັນກັບຊົງທຳລາຍກອງທັບຂອງມາດີອານແດ່ດິນນານມາແລ້ວ. 5. ເກີບທຸກຄູ່ຂອງທະຫານທີ່ຮຸກຮານ ພ້ອມທັງເສື້ອທຸກຕົວທີ່ເບື້ອນດ້ວຍເລືອດຈະຖືກເຜົາໄຟທຳລາຍຖິ້ມໝົດ.

ບໍ່ມີຫຍັງທີ່ໜ້າທ້າຍໃຈເທົ່າກັບການສະດູດຢູ່ໃນຄວາມມືດເພື່ອຊອກຫາບາງສິ່ງ. ມັນເກີດຂຶ້ນກັບພວກເຮົາທຸກຄົນ. ມັນເກີດຂຶ້ນກັບຂ້າພະເຈົ້າໃນມື້ນຶ່ງຂນະທີ່ຢູ່ຄົນດຽວໃນສາງເພື່ອຊອກຫາຫ້ອງນ້ຳ. ໃນທີ່ສຸດຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ພົບເຫັນມັນ, ແຕ່ແສງສວ່າງໄດ້ປົດແລະຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ສາມາດເປີດປະຕູດົນພໍທີ່ຈະຊອກຫາສວິດໄຟໄດ້. ເບິ່ງຄືວ່າຂ້າພະເຈົ້າຢູ່ໃນໃຈກາງຂອງການກັ່ນແກ້ງຈາກພວກຊ່າງໄຟຟ້າ! ຄວາມມືດເປັນຕາບ້າ, ແລະເມື່ອພວກເຮົາຢູ່ໃນຄວາມມືດ, ພວກເຮົາບໍ່ມີສັນຕິສຸກ, ໂດຍສະເພາະຢູ່ໃນສະຖານທີ່ແປກປລາດໃນເມື່ອພວກເຮົາບໍ່ສາມາດຊອກຫາສວິດໄຟ. ປະຊາຊົນອິສຣາເອນຮູ້ດີໝົດກ່ຽວເຮືອງຄວາມມືດ. ດັ່ງທີ່ເຮົາໄດ້ເຫັນໃນບົດທີ 8 ເຂົາເຈົ້າໄດ້ເຂົ້າໄປໃນຄວາມມືດຂອງລັດທີ່ຜິປີສາດແລະການນະມັສການຮູບປັ້ນ. ຜູ້ປະກາດພຣະທັມເອຊາຢາໄດ້ພາພວກເຮົາອອກຈາກຄວາມມືດມົວຂອງຄວາມມືດໃນບົດທີ 8 ໄປສູ່ຮັສມີແຫ່ງຄວາມສວ່າງໃນບົດທີ 9. ແສງສວ່າງສ່ອງເຖິງແລ້ວ (ຂໍ້ 2), ຄວາມມ່ວນຊື່ນຫຼາຍ (ຂໍ້ 3), ຄວາມບໍ່ຍຸດຕິທັມຖືກທຳລາຍ (ຂໍ້ 4), ແລະການປະຕິບັດສົງຄາມຖືກທຳລາຍ (ຂໍ້ 5). ມີການເກັບກ່ຽວຢູ່ໃນຂອບຟ້າທີ່ຈະເຖິງ, ຮວມທັງອິສລະພາບດ້ວຍ. ປະເພດເຫຼົ່ານີ້ເກີດຂຶ້ນໃນເວລາທີ່ແສງສວ່າງປາກົດ. ເມື່ອສັນຕິສຸກມາ, ການປົດອາວຸດກໍເກີດຂຶ້ນ! ນີ້ເປັນໄປໄດ້ແນວໃດ? ນັບຕັ້ງແຕ່ອາດາມແລະເອວາໄດ້ອອກຈາກສວນຢ່າງໄວວາ, ມັນເບິ່ງຄືວ່າໂລກທັງໝົດຢູ່ໃນການແຂ່ງຂັນອາວຸດ. ນັກປວັດສາດສັງເກດເຫັນວ່າໃນລະຍະ 3,400 ປີທີ່ຜ່ານມາ, ມະນຸດມີຊີວິດຢູ່ໂດຍບໍ່ມີສົງຄາມພຽງແຕ່ 268 ປີ.<sup>1</sup> ພວກເຮົາໄດ້ເຫັນຜົນສະທ້ອນອັນຮ້າຍແຮງຂອງສົງຄາມໃນປີທີ່ຜ່ານມາຢູ່ໃນຕາເວັນອອກກາງ. ໃນລະດັບສ່ວນຕົວຫຼາຍກວ່າ, ພວກເຮົາເຫັນຄວາມຂັດ

ແຍ້ງໃນຄອບຄົວ, ໂບດ, ຊຸມຊົນ, ແລະຮັຖບານ. ດັ່ງນັ້ນ, ແມ່ນຫຍັງເປັນສິ່ງທີ່ເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາເຊື່ອວ່າສັນຕິສຸກອາດສາມາດປົກຄອງຢ່າງແທ້ຈິງໃນໂລກນີ້? ແຈັກ ດໍເຊັນ (Jack Dawson) ແຕ້ມແນວຄວາມຄິດນີ້ຢ່າງສົມບູນ. ໃນຮູບແຕ້ມທີ່ລາວມີຫົວຂໍ້ວ່າ, ສັນຕິສຸກໃນຕຳມກາງພະຍຸ. ພວກເຮົາສາມາດປະສົບການກັບສັນຕິສຸກເມື່ອໂລກທັງໝົດເບິ່ງຄືວ່າຈະແຕກສລາຍ. ສັນຕິສຸກແມ່ນພົບເຫັນໄດ້ໃນສິລາ. ຢ່າງໜ້າລືກລັບ, ເຖິງແມ່ນວ່າພວກເຮົາປາຖນາສຳລັບມື້ນຶ່ງທີ່ສົບສຸກແລະຊ່ວງເວລາທີ່ສົງບຽບທີ່ທຸກສິ່ງຖືກຕ້ອງກັບໂລກ, ພວກເຮົາມັກຈະພົບຄວາມສົງບໍ່ທີ່ເລິກເຊິ່ງກວ່າເມື່ອມັນເບິ່ງຄືວ່າທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງຈະພັງທລາຍລົງອ້ອມຕົວພວກເຮົາ. ພວກເຮົາຄົ້ນພົບສັນຕິສຸກທີ່ບໍ່ທັມມະດາເມື່ອພວກເຮົາຖືກປະໄວ້ກັບພຣະເຢຊູເທົ່ານັ້ນ. ຄຳເກົ່າແກ່ເປັນຄວາມຈິງ, "ເມື່ອພຣະເຢຊູຊົງເປັນທຸກສິ່ງທີ່ທ່ານມີ, ແລ້ວທ່ານຈຶ່ງຮູ້ວ່າພຣະອົງຊົງເປັນທຸກສິ່ງທີ່ທ່ານຕ້ອງການ." ຕອນຂ້າພະເຈົ້າອາຍຸໄດ້ 9 ປີ, ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ພົບວ່າຕົວເອງຫຼົງເສັງຢູ່ໃນປ່າໄກກັບເຮືອນພໍ່ຕູ້. ຕາຂອງຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ຫຼຽວໄປມາຊອກຫາສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງທີ່ຄຸ້ນເຄີຍ—ຫົວໃຈຂອງຂ້າພະເຈົ້າເຕັ້ນແຮງແລະປອດຂອງຂ້າພະເຈົ້າກໍລຸກໄໝ້. ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ເບິ່ງຜ່ານໃບໄມ້ສີນ້ຳຕານແດງແລະກິ່ງໄມ້ສູງສຳລັບຄວາມຫວັງວ່າຈະຈື່ຈຳບາງຢ່າງ. ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ແລ່ນໄປຢ່າງບໍ່ມີຈຸດໝາຍ, ຫວັງວ່າປ່າດົງທີ່ວຸ້ນວາຍນີ້ຈະຫັນໄປສູ່ທິງຫຍ້າທີ່ຄຸ້ນເຄີຍຂອງບ້ານພໍ່ຕູ້ຂອງຂ້າພະເຈົ້າ. ເມື່ອຕອນກາງຄືນໄດ້ກາງຄວາມມືດປົກຄຸມໄປທົ່ວປ່າຂອງສຽງພິດສນັ້ນຂອງຜູງກົບ, ຈີຫຼິດ, ສຽງດັງບາງຄັ້ງຄາວຂອງພວກໂຕພອສຊຳ (possums) ແລະພວກຕົວນາງອາຍ (armadillos) ຢູ່ໃກ້ໆ, ແລະສຽງໝາເຫຼົ່າຢູ່ໃນລະຍະໄກ, ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ເຫັນສິ່ງສ່ຽງາງາມທີ່ສຸດໃນສາຍຕາ-ແສງໄຟທີ່ຫ່າງໄກແມ້ບອກມາຈາກເຮືອນເກົ່າໃນທິງຫຍ້າ. ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ເຊໂປຫາການກູ້ພັຍຂອງຂ້າພະເຈົ້າ. ຢ່າງແປກປລາດ, ມັນແມ່ນຄວາມມືດທີ່ບັງຄັບຂ້າພະເຈົ້າໃຫ້ໄປຫາຄວາມສວ່າງ. ຖ້າຫາກວ່າມີສິ່ງນຶ່ງກ່ຽວກັບຄວາມມືດທີ່ພວກເຮົາສາມາດຊິນຊົມ, ມັນມັນແມ່ນວ່າມັນເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາໄປຫາຄວາມສວ່າງ. ເມື່ອເຮົາປະສົບການກັບຄວາມມືດຫຼາຍຂຶ້ນ, ຄວາມສວ່າງທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ຂອງພຣະຄຣິດຈະກາຍເປັນຄວາມສວ່າງທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ແລະມີພລັງຫຼາຍຂຶ້ນ.

ທ່ານເຫັນພຣະເຢຊູນຳສັນຕິສຸກມາໄດ້ແນວໃດ?

**3. ເອຊາຢາ 9:6-7**

6. ເດັກນ້ອຍຜູ້ນຶ່ງໄດ້ເກີດມາໃຫ້ເຮົາແລ້ວ ຊົງປະທານບຸດຊາຍຜູ້ນຶ່ງໃຫ້ເຮົາ ແລະພຣະອົງຈະຊົງເປັນຜູ້ປົກຄອງຂອງເຮົາ ພຣະນາມຂອງພຣະອົງ ຄື “ຜູ້ປົກສາທີ່ສລາດສັງແຫລມ” ພຣະເຈົ້າຜູ້ຊົງຮິດ” ອົງເປັນພຣະບິດາຕລອດໄປ “ອົງສັນຕິຣາດ”. 7. ພຣະຣາຊອຳນາດຂອງພຣະອົງຈະເພີ່ມພູນຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ຣາຊອານາຈັກຂອງພຣະອົງຈະມີຄວາມສົງບຸດສຸກຕລອດໄປ ພຣະອົງຈະປົກຄອງສືບຕໍ່ກະສັດດາວິດ ຈະຊົງໃຫ້ອຳນາດຢ່າງຖືກຕ້ອງແລະຍຸດຕິທັມ ເລີ້ມແຕ່ບັດນີ້ຈົນເຖິງເທົ່າອາວະສານພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າອົງຍິ່ງໃຫຍ່ຈະຊົງກະທຳການນີ້ທັງໝົດດ້ວຍຄວາມຫວງແທນ.

ໃນທີ່ສຸດ, ພວກເຮົາບັນລຸຜ່ານຈັງຫວະໄວ, ເປັນສ່ວນນຶ່ງຂອງການເຊິ່ງທີ່ມີຊີວິດ, ຂອງບົດເພງສັຣເສີນພຣະເມຊີອານີ້. ມາຮອດຈຸດນີ້, ທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງໄດ້ຖືກຂຽນໄວ້ໃນກິຣິຍາຊ້ອງອະດີດຕະການ. ບັດນີ້ຈຸດແກນຂອງມັນຢູ່ໃນກິຣິຍາຊ້ອງອະນາຄົດ. ຈັງຫວະໄວ, ເມື່ອເພງທີ່ກ່າວເຖິງພຣະເຈົ້າໂດຍໃຊ້ຄຳວ່າ "ເຈົ້າ" ກໍປ່ຽນແປງເຊັ່ນກັນ. ຖ້ອຍຄຳເຫຼົ່ານີ້ໄດ້ຖືກຂັບຮ້ອງຕໍ່ປະຊາຊົນຂອງພຣະເຈົ້າໃນປັດຈຸບັນວ່າ: "ພວກເຮົາ" ຄຳເວົ້າທີ່ຄຸ້ນເຄີຍປະກາດວ່າ "ເດັກນ້ອຍຜູ້ນຶ່ງໄດ້ເກີດມາໃຫ້ເຮົາແລ້ວ ຊົງປະທານບຸດຊາຍຜູ້ນຶ່ງໃຫ້ເຮົາ" (ຂໍ້ 6). ເຮືອງແມ່ນຫາກໍເລີ້ມຕົ້ນ. ພຣະທັມມິກາເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາຮູ້ເພີ່ມເຕີມວ່າ: "ເບັດເລເຮັມເອຟຣາທາ, ເຈົ້າເປັນເມືອງນ້ອຍເມືອງນຶ່ງໃນເຂດຢູດາ, ແຕ່ວ່າ ເຮົາຈະແຕ່ງໃຫ້ມີຜູ້ນຶ່ງມາປົກຄອງອິສຣາເອນ, ທ່ານເຊື້ອສາຍຂອງເພິ່ນຈະມາຈາກສມັຍເດີມ." (ມິກາ 5:2). ການສນອງຂອງພຣະເຈົ້າຈະກາຍເປັນທີ່ຊັດເຈນກວ່າ. ບຸດຊາຍຜູ້ນຶ່ງ, ເກີດຢູ່ໃນເມືອງເບັດເລເຮັມ, ຈະຖືກມອບໃຫ້ພວກເຮົາ. ແຕ່ລໍກ່ອນ! ຍັງມີອີກ! ພຣະອົງຈະຖືກເອີ້ນວ່າ, “ພຣະອົງຈະຊົງເປັນຜູ້ປົກຄອງຂອງເຮົາ ພຣະນາມຂອງພຣະອົງ ຄື “ຜູ້ປົກສາທີ່ສລາດສັງແຫລມ” ພຣະເຈົ້າຜູ້ຊົງຮິດ” ອົງເປັນພຣະບິດາຕລອດໄປ “ອົງສັນຕິຣາດ.” (ເອຊາຢາ, 9:6), ໂຈະຈັກຄາວນຶ່ງແລະສະທ້ອນເຖິງແຕ່ລະຫົວຂໍ້ເຫຼົ່ານີ້:

- **ທີ່ປຶກສາທີ່ສາລາດສັງແຮມ.** ພຣະອົງບໍ່ສູງເກີນໄປທີ່ຈະເປັນຜູ້ກະຊິບຄວາມຈິງແລະໝູນໃຈພວກເຮົາ. ພຣະອົງເປັນເພື່ອນທີ່ມີສະຕິ ບັນຍາແລະຄວາມເລົ່າໂລມ.
- **ພຣະເຈົ້າຜູ້ຊົງຮິດ.** ແຂນຂອງພຣະອົງບໍ່ອ່ອນເກີນໄປທີ່ຈະຍົກທ່ານຂຶ້ນຈາກຄວາມໜັກໜ່ວງຂອງພາລະຫຼືຄວາມອົດທົນຂອງທ່ານ.
- **ພຣະບິດາຕາລອດໄປ.** ພຣະອົງບໍ່ໄດ້ໄປໃສ. ພຣະອົງໄດ້ຊົງເປັນ, ແລະຊົງເປັນຢູ່, ແລະຈະຊົງເປັນ!
- **ອົງສັນຕິຣາດ.** ພຣະອົງປະທັບຢູ່ແລະພ້ອມແລ້ວທີ່ຈະນຳສັນຕິສຸກແລະການຟື້ນຟູມາສູ່ສາຍສັມພັນທີ່ແຕກຫັກ. ພຣະອົງໄດ້ນຳເອົາ ຄວາມສົມດູນແລະຄວາມງຽບສງົບມາໃຫ້ເມື່ອພວກເຮົາປະເຊີນຄວາມສັບສົນ. ຄວາມວຸ້ນວາຍຄືຈຸດຂອງພຣະອົງ. ສັນຕິສຸກຄືຄຳວ່າ ຊາໂລມ (shalom), ທີ່ໝາຍຄວາມວ່າເຮັດໃຫ້ຄົບຖ້ວນແລະສຳເລັດ. ພຣະຜູ້ຊ່ວຍໃຫ້ລອດຂອງພວກເຮົາປະກອບຊີວິດຂອງພວກ ເຮົາຮ່ວມເຂົ້າກັນສະນັ້ນພວກເຮົາສາມາດເປັນຜູ້ຄົບຖ້ວນ. ໝູນໄປໜ້າອີກບໍ່ເທົ່າໃດສະຕະວັດທີ່ເມືອງສາມ-ມ້າຊື່ນາຊາເຮັດ ບ່ອນທີ່ ຍິງພິມຈາຣີໄດ້ຮັບຄຳນີ້ວ່າ: “ເຈົ້າຈະຕັ້ງທ້ອງ ແລະເກີດລູກຊາຍ ແລະເຈົ້າຈະຕັ້ງຊື່ເພິ່ນວ່າເຢຊູ. ເພິ່ນຈະເປັນໃຫຍ່ແລະຈະຖືກເອີ້ນວ່າ ພຣະບຸດຂອງພຣະເຈົ້າ. ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າອົງສູງສຸດ, ແລະພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຈະປະທານພຣະບັນລັງຂອງດາວິດບິດາຂອງເພິ່ນ, ພຣະອົງ ຈະປົກຄອງເຊື້ອສາຍຂອງຢາໂຄບຕາລອດການ, ແລະອານາຈັກຂອງເພິ່ນຈະບໍ່ມີທີ່ສິ້ນສຸດ.” (ລູກາ 1:31-33). ລາຍນີ້ວມີຂອງພຣະ ເຈົ້າມີຢູ່ທົ່ວທຸກແຫ່ງ. ສັງເກດເຫັນລາຍລະອຽດຕ່າງໆ. ແຕ່ກໍຍັງສັງເກດເຫັນໄດ້ຂອງຊ່ວງເວລາ. ມັນເປັນການຍາກທີ່ເຮົາຈະເຫັນພຣະ ຫັດຂອງພຣະເຈົ້າເມື່ອສິ່ງຕ່າງໆເບິ່ງຄືວ່າເຄື່ອນຍ້າຍຢ່າງຊ້າໆ. ສ່ວນໃຫຍ່, ວຽກງານຂອງພຣະເຈົ້າໃຊ້ເວລາຫຼາຍສະຕະວັດ, ບໍ່ເໝືອນ ເປະກັບຄວາມຍາວຂອງຮູບເງົາຊ່ວງຄຣິສຕະມາດ. ທຸກຢ່າງແມ່ນຢູ່ໃນເວລາຂອງພຣະອົງ. ເຖິງແມ່ນວ່າໃນສະໄໝນີ້, ພວກເຮົາສາມາດຮູ້ ສຶກອຸກອັງວ່າຕາຕລາງເວລາຂອງພຣະເຈົ້າແຕກຕ່າງຈາກຂອງພວກເຮົາ. ພວກເຮົາອະທິຖານສຳລັບສັນຕິສຸກໃນເຢຊູຊາເລັມຄືກັນກັບ ຜູ້ທຳນາວາຍແລະນັກກະວີຂອງເກົາໄດ້ອະທິຖານ. ພວກເຮົາໄດ້ວົງວອນວ່າ, “ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຂໍໃຫ້ສະເດັດມາໂດຍດ່ວນ! ໂຢຮັນຜູ້ເປັນ ທີ່ຮັກນັ້ນໄດ້ອະທິຖານກ່ອນໜ້າເຮົາດົນນານ. ພວກເຮົາອາດຈະບໍ່ເຫັນສັນຕິສຸກໃນມື້ນີ້, ແຕ່ສັນຕິສຸກແມ່ນສິ່ງທີ່ພວກເຮົາຫວັງແລະອະ ທິຖານຫາ. ການລໍຄອຍຂອງພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ເສັຽປໂຍດ.

ຂໍຄວາມນຳຄວາມຫວັງອັນໃດມາໃຫ້ພວກທີ່ບໍ່ຮູ້ຈັກຄວາມສງົບ?

### ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ

- ພວກເຮົາມີສັນຕິສຸກເມື່ອພວກເຮົາມີພຣະຄຣິດ. ເລືອກນຶ່ງໃນການນຳໃຊ້ໃນຊີວິດຕໍ່ໄປນີ້:
- **ຟັງ.** ໃນເວລາທີ່ທ່ານຢູ່ກັບພຣະເຈົ້າ, ອ່ານແລະຟັງເພງ, "ຂ້ອຍໄດ້ຍິນລະຄັງໃນວັນຄຣິສຕະມາດ," ແລະສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງສັນຕິ ສຸກທີ່ພຣະເຈົ້າໃຫ້ໃນເວລາທີ່ມີຄວາມຂັດແຍ້ງ.
  - **ນັ່ງສະມາທິ.** ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວວ່າ, " ເຮົາມອບຄວາມສງົບສຸກໄວ້ກັບທ່ານທັງຫຼາຍ ຝ່າຍເຮົາໃຫ້ແກ່ພວກທ່ານບໍ່ເໝືອນໂລກໃຫ້ ນັ້ນ ຢ່າໃຫ້ໃຈຂອງພວກທ່ານວຸ້ນວາຍໄປແລະຢ່າຊູ່ຢ້ານ." (ຍຮ. 14:27). ໃຊ້ເວລາຄາວນຶ່ງເພື່ອສະທ້ອນເຖິງສັນຕິສຸກພິເສດທີ່ ພຣະເຈົ້າປະທານໃຫ້.
  - **ຄົນດີ.** ໃນຂະນະທີ່ພວກເຮົາສະທ້ອນເຖິງແນວຄວາມຄິດຂອງສັນຕິສຸກ, ຂໍໃຫ້ພຣະເຈົ້າເປີດເຜີຍໃຫ້ທ່ານຮູ້ວ່າຜູ້ທີ່ທ່ານຄວນຄົນດີຫຼື ໃຫ້ອະພັຍ. ໃນອາທິດນີ້, ເລີ່ມຕົ້ນການປອງດອງກັນໃນຄວາມສັມພັນອັນນຶ່ງແລະປ່ອຍຜົນໄດ້ຮັບໄວ້ກັບພຣະເຈົ້າ.

**ອຸປຸຖຸມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນ <https://ulsb.org/sunday-school-2/> ແປໂດຍ PA**